
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/10

z przebiegu XXXIX sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 29 stycznia 2010 r.

od godz. 1300 do godz. 1445 w budynku Straży Miejskiej

w Wyrzysku, przy ul. Bydgoskiej 32.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Zastępca Burmistrza, 

•Alina Chełkowska – Radca Prawny,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Regina Witczak – inspektor ds OZKS,

•Anna Kubich – podinspektor ds ochrony środowiska,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Sławomir Mikołajczak – starszy inspektor Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Hanna Łapacz – kierownik MGOPS w Wyrzysku,

•Magdalena Strzałkowska – dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Andrzej Chałabiś – dyrektor SAM w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK w Wyrzysku.

Inni gości: 

•Tomasz Bugajski – Starosta Pilski,

•Krzysztof Tomczyk – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Pile,

•Krzysztof Senska – dyrektor ZSP w Wyrzysku,

•Leszek Haufa – komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.

Porządek obrad po zmianach:

1.Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza.
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4. Przedstawienie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6.Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8.Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9.Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.

2) zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia Miasta i Gminy Wyrzysk do tworzonego 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą ,, 7 RYB ”.

3) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 

na  świadczenie  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli 

nieruchomości  lub  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Wyrzysk.

4) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej za 2009 rok.  

10.Informacja  o  wynikach  egzaminów  sprawdzających  po  szkole  podstawowej  i  wynikach 

egzaminów gimnazjalnych uzyskanych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

i Gmina Wyrzysk.

11.Stanowisko Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie pisma Prezesa Zarządu Oddziału Związku 

Nauczycielstwa  Polskiego  w  Wyrzysku  z  dnia  27  października  2009  roku  dotyczące  podjęcia 

działań zmierzających do nowelizacji uchwały Nr XXX/226/09 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 

27 marca 2009 roku w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych 

w mieście i gminie Wyrzysk 

12.Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach oraz 

odpowiedziach na te interpelacje.

13.Interpelacje i zapytania radnych.

14.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

15.Wystąpienia sołtysów.                                                 

16.Wolne głosy i wnioski.

17.Zakończenie obrad.   
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1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer serdecznie przywitał wszystkich obecnych.

Następnie  przewodniczący  usprawiedliwił  nieobecność  dyrektor  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej 

w  Wyrzysku,  Panią  Danutę  Wojciechowską,  Panią  Barbarę  Piorunowską,  Prezes  Towarzystwa 

Przyjaciół  Wyrzyska  oraz  radnego,  Pana  Eligiusza  Komarowskiego,  którzy  ze  względu  na 

obowiązku służbowe nie mogli uczestniczyć w obradach sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

W chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 13 radnych, tj. 86,6 % ustawowego składu organu. 

Wobec powyższego przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał.

 
3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany została radna, kolejna z listy obecności – 

Pani Teresa Pinkowska.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  do  przedłożonego  porządku  obrad  zgłosi  autopoprawkę  polegającą  na 

wprowadzeniu  w  punkcie  11  zapisu  w  brzmieniu:  „Stanowisko  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku 

w sprawie pisma Prezesa Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Wyrzysku z dnia 

27  października  2009  roku  dotyczące  podjęcia  działań  zmierzających  do  nowelizacji  uchwały 

Nr XXX/226/09 Rady Miejskiej  w Wyrzysku z  dnia  27 marca 2009 roku w sprawie ustalenia 

Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  mieście  i  gminie  Wyrzysk”.  Dla 

wyjaśnienia przewodniczący dodał, że sprawa ta była rozpatrywana przez wszystkie Komisje Rady. 

Następnie  przewodniczący  umożliwił  radnym zgłaszanie  zapytań  bądź  uwag  w  przedmiotowej 

sprawie. Dyskusji nie nawiązano.

Wysoka Rada jednogłośnie, przy 13 głosach „za” przyjęła proponowaną autopoprawkę.

 Innych propozycji nie zgłoszono, w związku z tym przewodniczący przedstawił przyjęty porządek 

obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze  względu  na  brak  uwag  przewodniczący  zaproponował,  aby  przyjąć  protokół  bez  jego 
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odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła protokół Nr XXXVIII/09 z dnia 29 grudnia 

2009 roku.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  poinformował,  że  informację  z  realizacji  uchwał  Radni  otrzymali  na  piśmie, 

natomiast o przedstawienie sprawozdania Burmistrza poprosił Panią Burmistrz.

Burmistrz,  Maria  Bratkowska  poinformowała,  że  odnośnie  środków  unijnych  podpisany  został 

aneks do umowy dofinansowania z FOGR-u boiska w Osieku nad Notecią oraz w poniedziałek 

w Poznaniu podpisana zostanie umowa na dofinansowanie kanalizacji Dąbki – Żelazno. Dodatkowo 

przedłożona została informacja w zakresie odśnieżania. Burmistrz powiedziała, że są bardzo trudne 

warunki i pomimo że cały sprzęt nieustannie funkcjonuje na terenie gminy to występują różnego 

rodzaju  problemy typu  zaspy  czy  awarie  sprzętu.  Ponadto  oprócz  sprzętu,  który  posiadamy – 

powiedziała Burmistrz – istnieją umowy,  na podstawie których w tzw. kryzysowych sytuacjach 

wynajmowany jest sprzęt dodatkowy w celu stworzenia odpowiednich warunków na drogach. Jest 

natomiast  jeszcze problem z Bąkowem i  Żuławką,  ale  jeszcze dzisiaj  zostanie  to  udrożnione – 

dodała Burmistrz.  Korzystając z okazji omawianego problemu Burmistrz poinformowała, że będzie 

problem ze środkami i prawdopodobnie w miesiącu lutym po oszacowaniu wszystkich wydatków 

trzeba będzie dokonać stosownych zmian w budżecie, aby uzupełnić w paragrafie 4300 „w drogach 

„ plan finansowy. W budżecie założono kwotę, która była odzwierciedleniem wydatków w roku 

poprzednim oraz w roku 2008, jednak z uwagi na warunki atmosferyczne kwota w wysokości 15 – 

16.000 zł jest niewystarczająca. W informacji wykazano kwotę 44.0000 zł jako nakłady poczynione 

w  związku  z  pracami  na  drogach,  natomiast  przeprowadzone  akcje  w  dniu  wczorajszym, 

dzisiejszym i następnym opiewać będzie na kwotę co najmniej w podwójnej wysokości – oznajmiła 

Burmistrz.    

Przewodniczący podziękował Pani Burmistrz za przedstawienie najważniejszych kwestii po czym 

zapytał czy ktoś chciałby zadać pytania do przedstawionego sprawozdania? 

Głos zabrał radny, Pan Kazimierz Zieliński, który w związku z faktem, iż Pani Burmistrz będzie 

reprezentowała  gminę  Wyrzysk  na  „Liderze  sukcesu”  zapytał  kto  z  naszej  gminy otrzymał  ten 

zaszczytny tytuł?

Burmistrz  powiedziała,  że  impreza  ta  jest  organizowana  przez  Starostę  Pilskiego  i  może  Pan 

Starosta poinformuje o tym fakcie.

W  związku  z  powyższym  przewodniczący  zasugerował,  aby  pozostawić  to  zapytanie  do 
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odpowiedzi w punkcie 8.

W wyniku braku zapytań przewodniczący zapytał kto z radnych jest za przyjęciem cyt. informacji 

oraz sprawozdania?

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła w/w informację oraz sprawozdanie. 

Sprawozdanie  z  działalności  burmistrza  w okresie  międzysesyjnym stanowi  załącznik  nr 3 do 

protokołu, natomiast informacja z realizacji uchwał załącznik nr 4 do protokołu.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie nawiązano.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos zabrał Starosta Pilski, Pan Tomasz Bugajski, który na wstępie podziękował Pani Burmistrz 

oraz  wszystkim mieszkańcom gminy Wyrzysk  za  usuwanie  skutków śnieżycy,  gdyż  sami  jako 

zarządcy dróg nie bylibyśmy w stanie usunąć zagrożeń, których powstało bardzo dużo w ostatnim 

czasie.  Tym  samym  Starosta  w  imieniu  własnym  oraz  dyrektora,  Pana  Krzysztofa  Tomczyka 

przeprosił za wszelkie niedogodności oraz jeszcze raz gorąco podziękował przede wszystkim tym, 

którzy  bezinteresownie  w  ramach  własnych  możliwości  pomagali  w  odśnieżaniu.  Następnie 

Starosta poinformował, że w dniu wczorajszym na sesji Rady Powiatu w Pile pożegnano w związku 

z przejściem na emeryturę przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku, geodetę powiatowego, 

kolegę Stefana Rymera. Starosta powiedział, że to nie jest żadnym zadowoleniem, gdyż Pan Stefan 

Rymer przez bardzo długi czas udowodnił, że tysiące decyzji, które były wydawane były wydane w 

pewnym majestacie prawa i nigdy nikt nie mógł zarzucić, że nie było kompetencji w wydanych 

decyzjach, jak i również w dziesiątkach przejętych majątkach na rzecz powiatu oraz we współpracy 

ze wszystkimi gminami. Jesteśmy w specyficznej sytuacji – powiedział Starosta – właśnie w gminie 

Wyrzysk, gdzie znajdują się mapy, mapki i Wydział Geodezji i Kartografii i tak to pozostanie, a jest 

to największa zasługą kolegi Rymera, że w pewnym czasie nie pozwolił wyprowadzić tego do Piły. 

Starosta  w  obecności  całej  Rady,  sołtysów  oraz  zaproszonych  gości  podziękował  koledze 

Rymerowi  za  wszystko  to  co  zrobił  dla  powiatu  pilskiego.  I  cokolwiek  by  kiedykolwiek  ktoś 

powiedział, to Twoje nazwisko zapisało się w ammałach pozytywnych rozwoju powiatu pilskiego – 

dodał Starosta kierując słowa do Pana Stefana Rymera.  

Przewodniczący bardzo serdecznie podziękował Staroście za słowa skierowane w kierunku Jego 

osoby.

Kontynuując Starosta poinformował, że w dniu dzisiejszym będą wręczane Lidery Sukcesu powiatu 
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pilskiego. Na wniosek Starosty Pilskiego dwie osoby zostały zaakceptowane przez Zarząd Powiatu 

i jest to Pani Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska, gdyż jest to jedna z 

osób,  która  również  zapisała  się  w  dziejach  Wyrzyska  jako  były  sekretarz,  jako 

wiceprzewodnicząca,  przewodnicząca  Towarzystwa,  znacząco  dbająca  o  tożsamość  Wyrzyska, 

gminy  Wyrzysk,  kulturę,  szeroki  spectrum  interesów  gminy  Wyrzysk  oraz  dzięki  dziesiątków 

przykładów  współpracy  pozytywnej  z  Zarządem  Powiatu  Pilskiego.  Jest  to  osoba,  której 

z przyjemnością w dniu dzisiejszym dokonamy wręczenia tegoż aktu – dodał Starosta.   Drugim 

podmiotem,  który  na  wniosek  Starosty  został  rozpatrzony  pozytywnie  jest  Przedsiębiorstwo 

„Domlux” w Osieku nad Notecią,  Pana Karola  Derdowskiego.  Firma pomimo trudu,  z  którym 

wszyscy  się  borykają  dzisiaj  jest  jedną  z  nielicznych,  która  potrafi  zatrudniać  pracowników 

i  uczciwie  płacić  pensji  i  nie  ma  żadnych  uwag  –  powiedział  Starosta.  Ponadto  jest  to  jedna 

z  nielicznych  firm,  która  prezentuje  się  dobrze  w gminie  Wyrzysk  –  dodał  Starosta.  Ponieważ 

„Lider Sukcesu” jest domeną zarządu powiatu, zarząd może uzgadniać i też nie musi z władzami 

gminy,  natomiast  te  dwie kandydatury,  które  zaproponowane zostały przez Starostę  obronią  się 

wszędzie  i  nikt  nie  powinien  mieć  zastrzeżeń.  Starosta  dodał,  że  jest  jeszcze  wiele  innych 

podmiotów, które można byłoby nagrodzić i nie ma roku, w którym nie byłyby z gminy Wyrzysk 

wyróżnione przedsiębiorstwa czy też osoby. W ostatnich dwóch latach wyróżnienie otrzymała firma 

Stadnina  Koni  w  Dobrzyniewie,  Barlik  –  Dąbki  czy  Pani  Stefania  Wojtkowiak.  Kończąc 

wypowiedź w tym temacie Starosta oznajmił, że tym samym odpowiedział na zapytanie radnemu, 

Panu Kazimierzowi Zielińskiemu. Kontynuując swoją wypowiedź Starosta poinformował,  że na 

wniosek  Zarządu Powiatu  w uzgodnieniu  z  gminą  Łobżenica  dożynki  powiatowego roku 2010 

odbywać  się  będą  w  sołectwie  Dębno,  gmina  Łobżenica.  Następnie  Starosta  powiedział,  że 

w związku z bardzo ciekawym przedsięwzięciem jakim jest wystawa w Senacie Krajny powstał 

w  zespół  roboczy  w  celu  wzmocnienia  Dni  Krajny  przez  biesiadę  krajeńską  w  Miasteczku 

Krajeńskim.  W  chwili  obecnej  jest  to  temat  nowy,  nieznany  z  woli  Senatu  Rzeczpospolitej 

w miesiącu maju będzie wystawa Krajny w Senacie. Jednak, aby to wszystko dobrze „wyglądało” - 

dodał  Starosta  –  wspólnie  z  wójtem  Miasteczka  chcielibyśmy,  aby  Krajna  w  powiązaniu 

z wszystkimi gminami i powiatami, a jest ich 5 i 26 gmin, obchody były bardziej znaczące. Pani 

Burmistrz  oraz  Przewodniczący  Rady  będą  w  najbliższych  dniach  zaproszeni  na  spotkanie 

i przeanalizowanie możliwości – powiedział Starosta. Sam Uniwersytet Ludowy w Miasteczku oraz 

biesiada krajeńska są tylko częścią tego całego założenia, a ma być to szersze połączenie zdarzeń 

historycznych dających w sumie finał wystawy w Senacie,  który patronuje Senator Augustyn – 

dodał  Starosta.  Następnie  Starosta  poinformował,  że  wspólnie  z  Panią  Burmistrz,  Panem 

Przewodniczącym, kilkoma radnymi był świadkiem odbioru po modernizacji szpitala powiatowego 
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w Wyrzysku.  Terminy zostały dochowane,  modernizacja  zrobiona  –  powiedział  Starosta  –  oby 

szpital piękniał oraz aby usługi medyczne były coraz lepiej wykonywane. Starosta poinformował 

również, że w poniedziałek powierzy obowiązki Pani dyrektor, likwidatora szpitala powiatowego 

w Wyrzysku i tym samym odwoła z funkcji dyrektora, gdyż jedna osoba nie może być jednym i tym 

samym. Tym samym szpital rozpoczyna proces likwidacji i powołania spółki prawa handlowego 

przy  100  %  udziale  powiatu  –  powiedział  Starosta.  Dodał  także,  że  będzie  zabiegał  u  Pani 

Burmistrz,  Przewodniczącego  i  Wysokiej  Rady  o  wykupienie  kilku  udziałów,  aby  stać  się 

współwłaścicielem   powiatu  na  prawach  partnerskich,  a  nie  na  prawach  samego  faktu  bycia 

w składzie powiatu i  tym układzie tego szpitala. Już w dniu dzisiejszym Starosta podziękował Pani 

Burmistrz  inicjatywy  pomocy  zakupu  urządzeń  medycznych  do  szpitala.  Ponadto  Starosta 

poinformował,  że  odbyło  się  podsumowanie roku w straży powiatowej,  zawodowej  i  w policji 

powiatowej.  Podsumowania  wypadły  bardzo  pozytywnie,  szczególnie  jeśli  chodzi  o  policję 

i  oddziaływanie  jej  na  terenie  gminy  Wyrzysk.  W związku  z  obecnością  Komendanta  Policji 

w Wyrzysku, Pana Leszka Haufy Starosta skierował słowa podziękowania za to co robi dla gminy 

Wyrzysk  oraz  innych  gmin,  z  uwagi  na  pełnione  dyżury.  Oddzielnym  tematem  jest  straż  – 

powiedział Starosta – i nie zna przyczyny dlaczego w tym roku tak słabo wypadła straż gminna. 

Natomiast  bardzo  wysoko  została  oceniona  praca  ochotników  i  współpraca  straży  zawodowej 

z ochotnikami – oznajmił Starosta. Zmienił się kierunek funkcjonowania straży, jest obecnie 60 % 

zdarzeń, a tylko 40 % to pożary – dodał Starosta. Poinformował również, że gmina Wyrzysk jako 

jedyna  wyrobiła  tzw.  normatyw straży czyli  możliwości  dofinansowania  w celu  zlikwidowania 

potrzeb  wynikających  z  rejestru  w  jednostkach  systemu  krajowego.  Z  wielką  przyjemnością 

Starosta  poinformował,  że  w  rywalizacji  współzawodnictwie  poszczególnych  jednostek  kolega 

Prezes Edward Gaczkowski odebrał z rąk Starosty bardzo znaczące wyróżnienie oraz jednostka 

w Osieku nad Notecią otrzymała bardzo wysokie punkty. Natomiast bardzo dobrze ocenione zostały 

w  sprawach  sportu  dwie  jednostki  :  OSP Osiek  oraz  Gromadno  –  dodał  –  które  w  punktacji 

wyprzedziły  pozostałe  jednostki  w  stopniu  znaczącym.  Starosta  poinformował,  że  od  dnia 

1 stycznia zgodnie z rozporządzeniem Premiera SANEPID jest w zarządzaniu Starosty Pilskiego. 

Następnie  Starosta  odniósł  się  do  inwestycji   budowy południowej  obwodnicy  informując,  że 

w  dniu  dzisiejszym ogłoszony został  na  stronie  internetowej  przetarg  na  budowę południowej 

obwodnicy. W dniu 22 stycznia podpisana została umowa partnerska na przydzielenie 24 mln dla 

powiatu pilskiego na południową obwodnicę.  Prace rozpoczną się od miejscowości Ruda i w tym 

roku prace powinny co najmniej dotrzeć do ulicy Wyrzyskiej przez Dąbki, a może również i ulice 

Leśną w kierunku Krostkowa – poinformował Starosta. Nowum jest zaliczkowanie na inwestycje 

unijne,  gdyż  tego  nie  było  nigdy,  trzeba  było  najpierw  wyłożyć  swoje  środki,  aby  je  później 
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odzyskać. Kolejnym ważnym elementem wspólnie z gminą realizowanym jest ścieżka rowerowa 

Osiek – Wyrzysk. Starosta podziękował Pani Burmistrz oraz Wysokiej Radzie za konsekwencje tej 

inwestycji.  Jest  to  inwestycja,  która  marzyła  się  nam  kilkanaście  lat  –  oznajmił  Starosta  – 

dyskutowano  i  zawsze  na  dyskusjach  pozostawano.  Dzisiaj  będzie  realizowana,  a  wszystkie 

najtrudniejsze  prace  geodezyjne,  własnościowe  zostały  rozwiązane  .  Myślę,  że  w  roku  2010 

inwestycja ta będzie zrealizowana – dodał Starosta – przy współudziale powiatu pilskiego, gminy 

Wyrzysk oraz właściciela drogi -  Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Następnie Starosta podziękował 

Pani Burmistrz oraz radnym za pomoc w budowie drogi w miejscowości Klawki. Prace zostały 

zakończone  na  moście  w  Klawku,  a  w  momencie  kiedy  zostaną  uregulowane  kwestie 

dofinansowania  ogłoszony  zostanie  przetarg  na  dokumentację  i  wykonanie  tego  zadania. 

W miesiącu  sierpniu  będzie  ostateczny odbiór  tego  zadania  –  dodał  Starosta.  Kolejna  kwestią 

podniesioną  przez  Starostę  była  termomodernizacja  budynku  Powiatowego  Urzędu  Pracy. 

Uzyskano współfinansowanie tego zadania w wysokości 50 % z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska. W miesiącu kwietniu rozpoczną się prace w tym zakresie – poinformował Starosta. 

Modernizacja połączona zostanie z budowa parkingów i prawdopodobnie wjazd będzie odbywał się 

od drogi gminnej, niegdyś trasy nr 10. Ponadto  w miesiącu lipcu rozpoczną się prace związane z 

termomodernizacją sali gimnastycznej szkoły średniej w Wyrzysku w celu uzyskania odpowiednich 

parametrów oraz uznania społecznego. Na koniec Starosta poinformował, że z dniem 1 lutego br. 

odwołany  został  z  funkcji  dyrektora  szpitala  w  Pile,  Pan  Grzegorz  Wrona.  Starosta  został 

postawiony przed ultimatum – albo będzie  funkcjonował  szpital  albo odejdzie  dyrektor  Wrona. 

W związku z votum nieufności, które postawiono dyrektorowi Starosta jako przewodniczący Rady 

Społecznej szpitala nie miał wyjścia i dla bezpieczeństwa mieszkańców powiatu pilskiego oraz dla 

zachowania ciągłości funkcjonowania szpitala złożył wniosek o odwołanie na Radzie Społecznej 

dyrektora  z  tej  funkcji.  W uzasadnieniu  podając,  że  nie  mając  żadnej  innej  drogi,  alternatywy 

pomimo że jest to więcej niż kolega, członek formacji politycznej Starosty i dlatego też nie był to ze 

strony  Starosty  prosty  wniosek.  Natomiast  na  czas  trzech  miesięcy  powołano  Panią  Teresę 

Kuźmińską, doktor, zastępcę dyrektora ds medycznych, a Starosta zobowiązał się ogłosić konkurs 

na funkcję dyrektora w ogólnopolskim zakresie wskazując, iż dobrze byłoby gdyby osoba ta była 

prawnikiem ekonomistą bądź też ekonomistą lekarzem, gdyż włączyłby nie tylko wiedzę medyczną 

ale również ekonomiczną. Jeśli ktoś sądzi, że w tym pojedynku wygrał to Starosta oznajmił, że są 

tutaj jedynie sami pokonani. Nie ma zwycięzcy. Bo jeżeli lekarze otrzymywali 1.000 zł premii co 

miesiąc, a w tej chwili otrzymają 250 zł to matematyka jest prosta – zauważył Starosta. Ponadto 

w Głosie Wielkopolskim był artykuł oraz komentarz, w którym napisano, że naruszono niepisane 

prawo kontroli nad pracą grupy zawodowej, która nigdy nie była kontrolowana. Jest to problem 
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poważny społecznie,  drugi  w  Polsce  po  Krośnie,  w  którym pokazano,  jak  nie  wolno  dotykać 

„świętych krów”.  Na tym Starosta zakończył swą wypowiedź.

Przewodniczący  podziękował  za  przedstawienie  tak  szerokiej  problematyki  dotyczącej  gminy 

Wyrzysk oraz powiatu, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie.

Radny, Pan Edward Gaczkowski podziękował za słowa uznania dla OSP Osiek nad Notecią oraz 

podziękował w imieniu wszystkich mieszkańców gminy za modernizację obwodnicy południowej. 

Po czym zapytał czy chodnik przy ul. Leśnej będzie jedno czy dwustronny?

Dyrektor, Pan Krzysztof Tomczyk odpowiedział, że dokumentacja określiła przebieg chodnika po 

stronie lewej jadąc w kierunku drogi wojewódzkiej, od Białośliwia do Osieka.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  wyraził  słowa  współczucia  odnośnie  decyzji  kadrowej  jaką  musiał 

podjąć Starosta. Radny wysłuchał cała informację telewizyjną, gdzie byli sami lekarze i  szkoda 

zdaniem radnego, że byli tylko sami lekarze. Z tego co radny się orientuje to w kraju obowiązuje 

40-sto  godzinny  tydzień  pracy  i  dyrektor,  który  został  odwołany  starał  się  pewne  sprawy 

uregulować. Radny nie silił się na żądne podsumowania, nie mniej jednak dyrektor stał się ofiarą 

i tyle co zrobił  to radny dziwi się, że właśnie ci lekarze tak postąpili,  ale solidarność grupowa 

czasem takie rzeczy wymusza, a później są problemy, o których Starosta mówił. Radny przeczytał 

również wspomniany artykuł i stwierdził, że przykre to jest i sumując całość współczuł podjętej 

decyzji , jednak ma nadzieję, że przyszłość pewne rzeczy wyprostuje i oby wszystko to było dla 

dobra pacjentów i szpitala.

Radny, Pan Leonard Borowczyk przekazał stwierdzenia z ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych oraz z opinii mieszkańców dotyczące dostępności do ochrony 

zdrowia.  Radny powiedział, że coraz więcej osób uważa, że ma ograniczone konstytucyjne prawo 

do ochrony zdrowia ze względu na terminy oczekiwania na pomoc. Ponadto część ludzi uważa, że 

ze  względu  na  ten  termin  pogarsza  się  stan  zdrowia.  Radny  na  swym  przykładzie  podał,  że 

dostępność do protetyki stomatologicznej na terenie Wyrzyska przyjmowano zapisy na początku 

stycznia na termin za dwa lata, więc jest to coś nienormalnego  - zdaniem radnego. Kolejna sprawa 

dotyczyła wystawy Krajny-  radny podpowiedział,  że można byłoby wykorzystać również prace 

monograficzne  o  miejscowościach  na  Krajnie,  które  na  przestrzeni  lat  zostały  sporządzone 

w  postaci  prac  dyplomowych,  magisterskich,  a  które  są  ciekawe,  gdyż  pokazują  stosunki 

ludnościowe, ekonomiczne i inne w okresie np. przedwojennym. Na zakończenie radny w związku 

z  tym,  że  na  Komisjach  dokonywano  oceny  wyników  w  szkołach,  dla  których  organem 

prowadzącym  jest  gmina  Wyrzysk  zwrócił  się  z  prośbą  o  wyrażenie  zgody  na  udostępnienie 

wyników dot. Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku.          

Zabierając  głos  Starosta  wrócił  do  zapytania  radnego,  Pana  Edwarda  Gaczkowskiego odnośnie 
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budowy  obwodnicy  południowej  informując,  że  inwestycja  ta  jest  zaplanowana  na  trzy  lata. 

Inwestorowi  –  powiatowi  pilskiemu,  Urzędowi  Marszałkowskiemu  i  przyszłemu  wykonawcy 

zależało będzie na skróceniu tej  inwestycji i jest szansa na wykonanie jej w okresie dwóch lat, 

jednak aby tak się stało muszą być zaplanowane budżety na dwa lata, natomiast ten trzeci zdaniem 

Starosty będzie rokiem rozliczeniowym. 

Na  wystąpienie  radnego,  Pana  Leszka  Oziminy  Starosta  powiedział,  że  nie  będzie  tego 

komentował, gdyż rozterki ma w sobie i będzie je miał długo, jednak prawo decyzji jest takie, że są 

one dobre i złe i trzeba się z nimi liczyć zajmując pewne stanowiska.

Na  prośbę  radnego,  Pana  Leonarda  Borowczyka  odnośnie  udostępnienia  wyników  Starosta 

powiedział, że  wyniki zostaną udostępnione. Szkoła w Wyrzysku jest na dobrym poziomie, wyniki 

średnie nie są złe. Będąc przy temacie Starosta poinformował, że od 1 września w Nieżychowie 

będzie nabór nowy kierunek kształcenia „Technik biomasy czyli argotechnika innej nacji związanej 

z biomasą, przetwórstwem masy odnawialnej”. Nabór będzie na całe województwo wielkopolskie 

i  nie  tylko,  uzyskano zgodę Ministra  na utworzenie  nowego kierunku.  Ponadto  w najbliższych 

planach jest, aby przynajmniej jedna przetwórnia biomasy znajdowała się w każdej z gmin wzdłuż 

Noteci  –  oznajmił  Starosta.  Następnie  Starosta  powrócił  do  tematu  klastru  turystycznego 

informując, że na dniach będzie zaproszenie do rozszerzenia kompetencji, dokumenty rejestracyjne 

są obecnie w sądzie i  powstaje Stowarzyszenie jako klaster  turystyczny północnej  wielkopolski 

w ramach pętli wielkopolskiej, kolejki wąskotorowej białośliwskiej powiatowej i w ramach lotniska 

pilskiego.   

Przewodniczący podziękował  Staroście  za udzielenie  odpowiedzi  oraz za rozszerzenie  niektórej 

tematyki, która związania jest z mieszkańcami gminy Wyrzysk.

Następnie głos zabrał radny, Pan Piotr Kuna, który powiedział, że również cieszy go fakt drogi 

w Klawku, a jednocześnie zapytał czy asfalt, który zostanie ściągnięty w Osieku będzie położony 

za Klawkiem zgodnie z wcześniejszymi rozmowami w tym temacie?

Radny, Pan Kazimierz Zieliński odnosząc się do wypowiedzi Starosty w zakresie drogi do Klawka 

zapytał czy będzie ona zrobiona w pełni z zadowoleniem czy też z pewnym niedosytem?

Starosta odpowiedział, że w pełni z zadowoleniem.

W związku  z  nie  zgłoszeniem innych  zapytań  przewodniczący zamknął  przedmiotowym punkt 

obrad kontynuując przyjęty porządek obrad.              

O  godzinie  1310  Przewodniczący  podziękował  Panu  Staroście  za  udział  oraz  ogłosił  przerwę 

w obradach. Po przerwie o godzinie 1320 obrady wznowiono przy stanie 12 radnych.
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9 .Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2010 r.

Przewodniczący poinformował, że wszystkie projekty uchwał były przedmiotem posiedzeń Komisji 

w dniach 21 i 22 stycznia 2010 r. i w związku z powyższym poprosił przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 21 stycznia br. tj. Komisja 

Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego wyraziły jednogłośnie pozytywna opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 stycznia br. tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania Wysoka Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXXIX/318 /10 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

W chwili głosowania poza salą obrad przebywał radny, Pan Ryszard Janowiak.

2) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  do 

tworzonego Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą „7 RYB”.

Przed  przystąpieniem  do  przedstawienia  projektu  uchwały  przewodniczący  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Józef  Jasik poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 21 stycznia  br.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały. 

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  22  stycznia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania Wysoka Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXXIX/319/10 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

W chwili głosowania poza salą obrad przebywał radny, Pan Piotr Kuna.
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3) wymagań,  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie 

zezwolenia na świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości  lub  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Wyrzysk

W związku z  faktem,  że projekt  uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Józef  Jasik poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 21 stycznia  br.  wyraziły 

jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt.  projektu  uchwały  z  jednoczesnym  uwzględnieniem 

propozycji  zmiany brzmienia w § 2 ust.  1 pkt 5, który po zmianie otrzymuje brzmienie:  „myć 

i  dezynfekować pojazd  asenizacyjny po  zakończeniu  wykonywania  usługi  w danym dniu  oraz 

udokumentować sposób przeprowadzenia dezynfekcji pojazdów asenizacyjnych”.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  22  stycznia  br. 

wyraziły  jednogłośnie    pozytywną  opinię  do  cyt.  projektu  uchwały  z  jednoczesnym 

uwzględnieniem propozycji  zmiany brzmienia  w § 2 ust.  1  pkt 5,  który po zmianie  otrzymuje 

brzmienie:  „myć  i  dezynfekować  pojazd  asenizacyjny  po  zakończeniu  wykonywania  usługi 

w  danym  dniu  oraz  udokumentować  sposób  przeprowadzenia  dezynfekcji  pojazdów 

asenizacyjnych”.

W związku z faktem, iż projektodawcą uchwały jest Pani burmistrz przewodniczący zapytał czy 

zaproponowane poprawki przez Komisje zostaną uwzględnione w projekcie uchwały?

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  odpowiedziała,  że  poprawki  te  zostały  przyjęte  jako 

autopoprawki do projektu budżetu.

Wobec powyższego przewodniczący stwierdził, że należy tę autopoprawkę przegłosować.

Dyskusji nie nawiązano.

Przystąpiono do głosowania nad przedstawioną autopoprawką.

Wysoka  Rada  przyjęła  autopoprawkę  jednogłośnie,  przy  13  głosach  „za”.  Następnie 

przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 glosach „za”. Uchwała Nr XXXIX/320/10 stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.

4) przyjęcia sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2009 rok

Również i  tak uchwała była  przedmiotem posiedzeń Komisji  – przypomniał  przewodniczący – 

i poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan Józef  Jasik poinformował,  że  Komisje obradujące w dniu 21 stycznia  br.  wyraziły 
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jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały. 

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  22  stycznia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały i przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania Wysoka Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXXIX/321/10 stanowi załącznik nr 8  do protokołu.

Opinie  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dotyczące  materiałów  na  XXXIX  Sesję  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w dniu 29 stycznia 2010 r. stanowią załącznik nr 9 do protokołu.

10. Informacja o wynikach sprawdzających po szkole podstawowej i wynikach egzaminów 

gimnazjalnych  uzyskanych  w  szkołach,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto 

i Gmina Wyrzysk.

Przed  przyjęciem  w/w  informacji  Przewodniczący  poprosił  przewodniczącą  Komisji  Oświaty 

o przedstawienie krótkiej informacji w przedmiotowym zakresie.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że w dniu 14 stycznia br. odbyło się posiedzenie 

Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  którego  tematem  była  informacja 

o wynikach sprawdzianu po szkole podstawowej i wynikach egzaminów gimnazjalnych uzyskanych 

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Wyrzysk. Na posiedzeniu tym 

obecni byli wszyscy dyrektorzy szkół oraz zaproszeni radni, którzy wyrazili wolę uczestniczenia. 

Jeżeli  chodzi  o  wyniki,  które  analizowali  dyrektorzy  –  powiedziała  radna  –  i  wyrażali  swoje 

niezadowolenie, gdyż zawsze jednak należy poprzeczkę podnosić. Radna powiedziała, że nie było 

źle i dla porównania przedstawiła nasze szkoły na tle powiatu i kraju. Wyniki sprawdzianów po 

szkole podstawowej kształtowały się następująco: Szkoła Podstawowa w Wyrzysku – 21,45 pkt, 

powiat  21,71,  kraj  22,64  %  czyli  poziom  ten  nie  odbiega  w  znacznym  stopniu  od  szczebla 

powiatowego czy krajowego. Szkoła Podstawowa w Kosztowie – 21,07, powiat 21,71, kraj 22,64 

pkt; Osiek nad Notecią – 19,68, powiat 21,71, kraj 22,64, natomiast najsłabiej wypadło Falmierowo 

– dodała radna – 17,57, powiat 21,71, kraj 22,64 pkt. Były to wyniki z ostatniego roku, ponieważ 

wyniki  podane  są  z  trzech  lat,  ale  prace  Komisji  interesował  ostatni  rok  szkolny.  Następnie 

gimnazja po części humanistycznej kształtowały się w następująco: Wyrzysk – 31,00, powiat 28,00, 

kraj 31,67 czyli bardzo wysoko zasugerowała radna, Pani Pinkowska; Osiek – 29,94, powiat 28,00, 

kraj 31,67. Kolejno w części przyrodniczo – matematycznej wyniki kształtowały się na poziomie: 

Wyrzysk  –  25,24,  powiat  24,50,  kraj  26,03;  Osiek  –  21,43,  powiat  24,50,  kraj  26,03.  Kolejne 

13



wyniki wprowadzone po raz pierwszy z części językowej – Wyrzysk – 33,62, powiat 31,39, kraj 

33,03 czyli wyniki były wyższe aniżeli w powiecie i kraju; Osiek – 26,07, powiat 29,14, kraj 30,63. 

Analizując  wynik  punktowe  –  stwierdziła  radna  –  nawet  laik  może  dostrzec,  że  nie  były  one 

najgorsze. Wszystkie wyniki w powiecie, okręgu czy województwie były niższe w tym roku, aniżeli 

w latach  poprzednich.  Radna wyjaśniła,  że  dyrektorzy wskazywali  na  przyczyny takiego stanu 

rzeczy wymieniając m.in. : brak motywacji do nauki, zwłaszcza w szkole podstawowej,  ubożenie 

rodzin, zwłaszcza wiejskich, słabe zainteresowanie dziećmi ze strony rodziców oraz dzieci z rodzin 

patologicznych.    Szkoła to  nie tylko dyrektor,  ale  również nauczyciele,  którzy wybierają swój 

zawód z zamiłowania i troską och jest, aby ciągle wyniki również podwyższać – powiedziała radna. 

Ponadto poinformowała, że na radach pedagogicznych podjęto pewne zobowiązania w celu dążenia 

do podniesienia wyników m.in. z godzin do dyspozycji dyrektora przeznaczano jedną do pracy z 

dziećmi  słabszymi,  aby  wyrównywać  kłopoty  w  nauce,  następnie  społeczne  godziny  w  celu 

niesienia pomocy najsłabszym, jak również ścisła współpraca z rodzinami. Radna, ma nadzieję, że 

kolejna analiza będzie korzystniejsza. Na zakończenie radna przytoczyła swą myśl mówiąc, iż jeśli 

chodzi o wyniki to wpływ na nie mają nauczyciele, rodzice oraz uczeń, który zna swój cel i miejsce, 

gdyż kiedy nie ma korelacji tych trzech czynników to wyniki wypadają nisko.

Przewodniczący  podziękował  przewodniczącej  Komisji  za  tak  szczegółowe  przedstawienie 

informacji, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Głos w dyskusji zabrał radny, Pan Kazimierz Zieliński, który wyraził swe zaniepokojenie odnośnie 

obecnej  sytuacji  w  gminie,  gdyż  co  roku  wyniki  spadają.  Zdziwienie  budzi  również  fakt,  że 

w szkole  takiej  jaką  jest  Szkoła  Podstawowa w Osieku  nad  Notecią  wyniki  są  takie  jakie  są. 

Ponadto nieciekawa sytuacja jest w szkole w Falmierowie, w której z roku na rok wyniki pogarszają 

się, a radni czy też Pani Burmistrz nie nie robią, aby sytuację tę poprawić – powiedział radny. 

Przewodniczący powiedział, że wyniki przedstawione są w liczbach i określają pewne fakty i nad 

cyframi można dyskutować i wysuwać pewne wnioski. Własne opinie radny Zieliński przedstawił, 

z którą każdy ma prawo się zgodzić czy też nie zgodzić, gdyż jest to indywidualna sprawa.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  powiedział,  że  w  całości  popiera  głos  radnego,  Pana  Kazimierza 

Zielińskiego. Radny dodał, że będąc radnym odpowiada za pewien aspekt społeczny i nie może być 

tak,  że  „produkujemy” kolejnych bezrobotnych,  bo efekty pracy szkoły przekładają  się  później 

w dalszym życiu zawodowym społeczeństwa. Radny nie chciałby obrażać nauczycieli, bo są tacy, 

którzy pracują w pełni dobrze, jest wielu dyplomowanych nauczycieli i radny zna system oświaty, 

nie mniej jednak radny zgadza się z tym to co powiedział radny Zieliński. Cieszy radnego natomiast 

fakt,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dyrektorzy  obiecali  w  obecności  organu  prowadzącego,  Pani 

Burmistrz, że należy się liczyć z poprawą sytuacji poprzez następne badania. Ponadto radny ze swej 
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strony dodał, że szkołę podstawową kończył w roku 1965, chodził do klasy łączonej od I do IV 

i  łączenie  wychowania,  nauczania  i  jest  motywacja  to  będzie  można  spodziewać  się  poprawy 

wyników.  Radny na koniec  podziękował  tym nauczycielom,  którzy dobrze pracują  i  przyjął  za 

dobrą monetę, że sytuacja ulegnie poprawie przy następnym badaniu.

Przewodniczący  wyraził  przekonanie,  że  stanowisko,  które  prezentowała  radna,  Pani  Teresa 

Pinkowska  było  jest  stanowiskiem  całej  Komisji,  a  nie  indywidualnym  wystąpieniem 

przewodniczącej.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  nie  chciałaby polemizować  z  przedmówcami  i  powiedziała,  że 

zgadza się z nimi w pełni, gdyż Panowie pamiętają szkołę ze swoich lat. Radna uczyła 37 lat temu i 

uczyła w starszych klasach i wyglądało to zupełnie inaczej, łatwiej było pracować, zaangażować 

uczniów,  natomiast  obecnie  szkoła  pozbawiona  jest  pewnych  instrumentów  do  tego,  aby 

mobilizować ucznia. 

Przewodniczący prosił o nie prowadzenie polemiki w temacie szkoły, gdyż przedmiotem są wyniki 

z egzaminów. Możemy poświęcić posiedzenie Komisji nad stanem szkoły, ale w dniu dzisiejszym 

temat jest inny  - oznajmił Przewodniczący.

Radny,  Pan Leonard Borowczyk tytułem uzupełnienie  zwrócił  uwagę na fakt,  że  na wspólnym 

posiedzeniu  Komisji  padło  pytanie  pod  adresem  dyrektorów  szkół  czy  ze  strony  organu 

prowadzącego jakim jest gmina istnieją niezrealizowane potrzeby w zakresie materialnym, które 

ewentualnie poprawiłyby wyniki nauczania czy wpłynęłyby na poprawę tych wyników? Żadnego 

odzewu ze strony dyrektorów nie było, czyli uznano, że gmina we właściwy sposób wypełnia swoje 

obowiązki  wobec  zadania  jakie  ma do  spełnienia  czyli  troski  i  zabezpieczenia  funkcjonowania 

oświaty na terenie gminy w zakresie szkół, które były poddawane ocenie.

W związku z kontynuowaniem dalszej dyskusji przystąpiono do przegłosowania cyt. informacji. 

W wyniku głosowania informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. Informacja 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

11. Stanowisko Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie pisma Prezesa Zarządu Oddziału ZNP 

w Wyrzysku.

Przewodniczący prosił radnego, Pana Leonarda Borowczyka o bardzo krótkie wprowadzenie do 

tematyki.

Radny,  Pan Leonard Borowczyk poinformował,  że Prezes ZNP wystąpił  do Rady z  propozycją 

zmiany do części zapisów uchwały dot. Regulaminu wynagradzania nauczycieli.

W związku z faktem, że stanowisko było przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący poprosił 

o przedstawienie opinii.
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Radny,  Pan Józef  Jasik poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  21 stycznia  br.  wyraziły 

jednogłośną opinię za utrzymaniem obowiązującego Regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

Radny, Pan Kazimierz Zieliński również poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 stycznia 

br. także wyraziły jednogłośną opinię za utrzymaniem obowiązującego Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli.  

Przewodniczący zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami przypomniał, że ostateczne stanowisko leży 

w gestii  Rady.  W związku z  powyższym Przewodniczący przedstawił  projekt stanowiska Rady, 

a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec  powyższego  przystąpiono  do  głosowania.  W  wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie, 

w obecności 13 radnych przyjęła  przedstawione stanowisko. Stanowisko stanowi załącznik nr 11 

do protokołu. 

    

12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  na  ręce  przewodniczącego  nie 

wpłynęły żadne interpelacje, stąd nie było też odpowiedzi w tym zakresie.

13. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  podziękował  Pani  Burmistrz,  Zastępcy  Burmistrza  oraz  pracownikom 

Urzędu  za  szybkie  odśnieżanie  wsi.  Po  czym  wyraził  nadzieję,  iż  jeśli  prace  będą  dalej  tak 

postępowały to będzie dobrze. 

Radny, Pan Leonard Borowczyk zwrócił się z zapytaniem do Pani Burmistrz czy jest w posiadaniu 

informacji dotyczącej stanu i przygotowania do uruchomienia zakładów w Polanowie? Jak się ten 

stan przedstawia, czy ewentualny nowy właściciel czy grupa właścicieli będzie prowadziła nabór 

związany z zatrudnieniem, również społeczeństwa z naszego terenu oraz czy upadły zakład rozliczył 

się w kwestii finansowej z byłymi pracownikami? Jeśli tak to radny miałby prośbę, aby informację 

tę podać do publicznej wiadomości. Następnie radny prosił o wyrażenie oceny dotyczącej realizacji 

porozumień  między  gminami  partnerskimi.  Ocena  ta  miałaby  zawierać  ukazanie  efektów 

współpracy w sensie rzeczowym oraz finansowym.    

Radny,  Pan  Józef  Jasik   zwrócił  się  z  interpelacją  w zakresie  docelowej  likwidacji  „przykrych 

zapachów” na ul. 22 Stycznia i ul. Podgórnej w Wyrzysku. Radny powiedział, że sytuacja ta ma 

miejsce od chwili  kiedy została  wybudowana kanalizacja  sanitarna.  Radny dodał,  że  zapachy te 

odczuwane są  nie  tylko  na ulicy,  ale  również  w mieszkaniach,  tak  jak  gdyby instalacje  boczne 
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podłączone do kanalizacji  były instalacjami odpowietrzającymi główną nitkę.  W pewnym czasie 

próby dotyczące uszczelniania włazów poprzez zakładanie folii, części odpowietrzającej w postaci 

dodatkowych rur w ulicy Podgórnej nie skutkują zmniejszeniem natężenia zapachów, może jedynie 

występuje mniejsza częstotliwość. Występuje to okresowo, co pewien czas, jednak mimo wszystko 

jest to nieprzyjemne i w związku z tym radny złożył interpelację ustną oraz pisemną i oczekuje 

również odpowiedzi pisemnej.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer   nawiązując do interpelacji radnego, Pana Józefa Jasika 

powiedział,  że  najprawdopodobniej  tego  samego  typu  wyziewy występują  na  ul.  Pod Czubatką 

i również interpelował w tej kwestii. Ponadto przewodniczący dodał, że zamierzenia te zapisane są 

w budżecie i należy podjąć działania w celu zmniejszenia zapachów na oczyszczalni ścieków przy 

ul. Pod Czubatką.

Radny, Pan Józef Jasik włączył się w dyskusję w temacie współpracy stwierdzając, że realizacja 

podjętych w tym zakresie uchwał jest martwa i nie ma sensu dalej tego stanu przedłużać. Zdaniem 

radnego należałoby przygotować na kolejne posiedzenia  Komisji  tematu w zakresie  wygaszenia 

tychże uchwał i uregulować te sprawy.

Przewodniczący oznajmił, iż wniosek ten musi być formalnie zgłoszony w odpowiednim punkcie 

oraz przegłosowany przez Wysoką Radę.

Radny,  Pan  Józef  Jasik powiedział,  że  wypowiedź  swoją  traktuje  jako  zajęcie  stanowiska.  Jeśli 

chodzi natomiast o zgłoszenie formalnego wniosku to również samo zgłoszenie wniosku wymaga 

czasu i przygotowania prawnego. Jeśli natomiast sam wniosek o wygaszenie uchwał wystarcza to 

radny podtrzyma go w punkcie następnym.

Radny, Pan Lech Ozimina odnosząc się do kwestii współpracy gmin, powiedział, że Pan Krzysztof 

Larecki – Sekretarz Ambasady we Włoszech – nie pracuje już tam i  to właśnie  On był  „ojcem 

chrzestnym” tej  współpracy i  nie  ma  się  co  dziwić,  że  sytuacja  na  dziś  tak  wygląda.  Zdaniem 

radnego  należy  zacząć  myśleć  o  nawiązaniu  współpracy  z  nowym  podmiotem,  gdzieś  bliżej 

i bardziej owocnie.

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Pani Maria Bratkowska, Burmistrz Wyrzyska odpowiadając na interpelację radnego, Pana Leonarda 

Borowczyka dot.  uruchomienia zakładu w Polanowie powiedziała, że z jednej strony trwają tam 

procedury  środowiskowe,  złożone  zostały  dokumenty,  jednak  na  chwilę  obecną  czekamy  na 

uzupełnienie tej dokumentacji przez firmę. W kwestii naboru Burmistrz powiedziała, że on już trwał 

i  trwa nadal.  Ponadto z informacji  uzyskanej  od Prezesa Łukowa firma zwracała się do Urzędu 

Pracy, również w Wyrzysku, dokonywane są przeglądy kadr oraz jest mnóstwo ofert, które wpływają 
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bezpośrednio. Na początek zatrudnionych będzie dziecięciu pracowników, w najbliższym czasie do 

trzydziestu, natomiast do stu zakład ma osiągnąć zatrudnienie w momencie kiedy oprócz produkcji 

mokrej karmy, która jest zakładana na początek uruchomione zostaną linie suchej karmy. Kiedy to 

nastąpi Burmistrz powiedziała, że informacji takiej nie posiada. 

Odnośnie  zaległości  po  byłej  firmie  w  podatku  od  nieruchomości  i  w  podatku  od   środków 

transportowych Burmistrz poinformowała, że były zaległości i z odsetkami wyniosły około 120 – 

130.000  zł,  natomiast  jeszcze  w  roku  budżetowym  2009  gmina  otrzymała  spłatę  zadłużenia 

w kwocie  98.000 czy 99.00  zł.  Szans  na  resztę  spłaty zadłużenia  raczej  nie  ma  –  powiedziała 

Burmistrz. 

Na interpelację  dotyczącą współpracy z  gminami Burmistrz  powiedziała,  że  Komisja  Rewizyjna 

przeprowadzała  kontrolę  i  wiadomym winno  być,  że  na  chwilę  obecną  tej  współpracy nie  ma. 

We wcześniejszych  informacjach  również  Burmistrz  przestawiła,  że  gmina  włoska  w  ogóle  nie 

interesuje się współpracą i tamtejsze władze zmieniły się wcześniej niż u nas i nie było żadnych 

kontaktów, pism, które wskazywałyby na dalszą współpracę,  kontakty.  Natomiast  w kwestii  dot. 

współpracy z gminą Leśna to jedyny kontakt był ze strony Leśnej  na początku kiedy Burmistrz 

objęła  funkcję  i  spotkanie  polegało  jedynie  na  przekazaniu  dokumentów  dot.  opracowania 

informatyzacji  gminy,  które  powstały  już  wcześniej.  Na  spotkaniu  tym  nie  podjęto  żadnych 

konkretów w sprawie  dalszej  współpracy.  Jeśli  chodzi  natomiast  o  wypoczynek dzieci  z  rodzin 

uboższych  –  powiedziała  Burmistrz  –  to  co  roku  ze  środków funduszu  z  opłat  za  korzystanie 

z  pozwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  dzieci  korzystają  z  różnych  miejsc  w  kraju. 

Odnośnie strony finansowej współpracy Burmistrz powiedziała, że skoro nie było współpracy to nie 

było również wydatków. Jedynym wydatkiem był wydatek kiedy odwiedzili nas goście z Leśnej – 

wyjaśniła Burmistrz.

Radny Pan Leonard Borowczyk w kwestii uzupełnienia zapytał czy zostały uregulowane wszystkie 

należności w stosunku do pracowników? Ponadto w kwestii oceny współpracy z gminami radny 

poprosił o wyrażenie jej w jednym zdaniu bądź w dwóch słowach.

Burmistrz w kwestii uregulowania należności w stosunku do pracowników powiedziała, że wiedzy 

w tym temacie nie posiada. Są to sprawy rozwiązywane bezpośrednio między likwidatorem firmy 

a  pracownikami.  Odnośnie  kwestii  współpracy  Burmistrz  powiedziała,  że  jeśli  nie  ma  woli 

współpracy z drugiej  strony to nikt nikogo nie będzie zmuszał. W ocenie Burmistrz, Pani Marii 

Bratkowskiej  uchwała  i  porozumienie  dotyczyły  nie  tylko  współpracy  wprost  tylko  między 

Urzędami al;e  również między osobami fizycznymi,  a takiej  woli  współpracy nie  było z żadnej 

strony. W tej chwili współpraca ta jest martwa – powiedziała Burmistrz.

Na  interpelację  radnego,  Pana  Józefa  Jasika  Burmistrz  zobowiązała  się  udzielić  odpowiedzi 
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pisemnej.

15. Wystąpienia sołtysów.     

Sołtys Bąkowa, Pani Krystyna Gwizdowska podziękowała za pomoc w odśnieżaniu Bąkowa. Po raz 

pierwszy zasypało Bąkowo w dniu 9 stycznia i już w dniu następnym drogi zostały odśnieżone. 

Następnie  w  dniu  28  stycznia  sytuacja  się  powtórzyła,  jednak  przy  pomocy  spychu  jednego 

z  rolników  udało  się  odśnieżyć  drogi.  Sołtys  raz  jeszcze  podziękowała  za  pomoc  i  pamięć 

w przyszłości.

Sołtys  Gromadna,  Pan  Stanisław  Wełniak podziękował  za  decyzję  Pani  Burmistrz  odnośnie 

odśnieżenia drogi powiatowej na odcinku z krzyżówki do Dobrzyniewa. Ponadto sołtys stwierdził, 

że,  że  nie  tylko  samą  zimą  i  obecnymi  warunkami  społeczeństwo  żyje  dodając,  iż   świetlica 

w  Gromadnie  jest  udostępniana,  uruchomiony  został  system  turnieju  tenisa  stołowego  oraz 

gospodynie z Koła Wiejskiego zorganizowały Dzień Babci oraz Dziadka.

 

                                           

16. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Leonard Borowczyk  zgłosił wniosek do Przewodniczącego Rady o powołanie Komisji 

Doraźnej,  którą  przewiduje  Statut  Gminy  w  celu  przepracowania  zapisów  statutowych.  Radny 

wniosek  uzasadnił  faktem,  iż  zmieniło  się  ustawodawstwo  w  zakresie  zadań  i  obowiązków 

w zakresie funkcjonowania samorządów oraz istnieje potrzeba dokonania korekty zmian zapisów 

w statucie. Ponadto radny prosił, jeśli wniosek zostanie przyjęty, aby Komisja, która ewentualnie 

zostanie  powołana  ograniczyła  się  do  liczby  członków  w  taki  sposób,  aby  znaleźli  się  w  niej 

reprezentanci Rady w niepełnej wysokości składu Rady.

Przewodniczący  poprosił  radnego  o  doprecyzowanie  wypowiedzi  w  kwestii  liczby  członków 

Komisji. 

Radny, Pan Leonard Borowczyk zaproponował, aby Komisja liczyła 5 osób.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez 

radnego, Pana Leonarda Borowczyka.

W wyniku głosowania wniosek przyjęty został jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

Radny, Pan Lech Ozimina podziękował wszystkim radnym za pomoc udzieloną Jego osobie.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  zgłosił  formalny  wniosek  dotyczący  wygaszenia  uchwał  o  współpracy 

z jednym i drugim samorządem, tj. gminą Greve In Chianti oraz Gminą Leśna z uzasadnieniem czy 

też bez, gdyż realizacja współpracy nie jest realizowana i wypełniana  i nie ma podstaw, aby te dwie 

uchwały podtrzymywać przy „życiu”.
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Radny,  Pan Leonard Borowczyk   popierając w pełni  wniosek przedmówcy zwrócił  się z  prośbą 

o przełożenie w czasie jeśli chodzi o podejmowanie czynności w zakresie zgłoszonego wniosku do 

czasu zakończenia i sporządzenia protokołu z kontroli dot. oceny i efektów współpracy, który został 

zapisany w planie pracy Komisji Rewizyjnej. Radny dodał, że będzie to okres około dwóch tygodni. 

Następnie rozumiejąc intencję wnioskodawcy radny uznał za zasadne zakończenie współpracy gdyż 

gmina  nie  jest  organizatorem  współpracy,  a  jest  zobowiązana  do  tworzenia  warunków  do 

ewentualnej współpracy między osobami, instytucjami czy organizacjami. Współpraca w momencie 

podejmowania uchwały miała polegać m.in. na korzyściach w wymianie handlowej i w związku 

z tym współpraca ekonomiczna jest niemożliwa do realizowania, wymiana kulturalna też się nie 

odbywa  w  związku  z  czym  stan  realizacji  uchwał  jest  martwy.  Jednocześnie  w  okresie  pełnej 

kadencji  z  budżetu  poniesione  zostały  określone  wydatki  i  można  byłoby  to  podsumować 

stwierdzając, iż były one nieefektywne jeśli chodzi o realizację współpracy.

Przewodniczący Rady w związku z wystąpieniem radnego, Pana Leonarda Borowczyka zapytał czy 

w związku z tym, że radny zgłosił, aby do czasu rozpatrzenia wniosków zawartych w protokole nie 

podejmować żadnych czynności w tym zakresie należy to rozumieć że należy dziś przegłosować 

wniosek zgłoszony przez radnego Jasika czy nie?

Radny,  Pan Leonard Borowczyk powiedział,  że  jego zdaniem nic  nie  stoi  na przeszkodzie,  aby 

w dniu dzisiejszym takiego wniosku nie  podjąć.  Zamysłem radnego było,  aby do ewentualnego 

uzasadnienia  czy  umotywowania  pełnego  wniosku  włączyć  stwierdzenia,  które  znajdą  się 

w protokole Komisji Rewizyjnej.

Wobec powyższego Przewodniczący poinformował, że są dwa formalne wnioski.

Potwierdziła to również Pani Alina Chełkowska, radca prawny Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Radny,  Pan Leonard Borowczyk wyjaśnił,  że jego propozycja nie miała na celu wstrzymywania 

wniosku  radnego,  Pana  Józefa  Jasika  po  ewentualnym  jego  przyjęciu  do  realizacji.  Natomiast 

w realizacji tego wniosku radny proponuje wykorzystać zapisy, które znajdą się w protokole Komisji 

Rewizyjnej. 

Wobec  powyższego  Przewodniczący  poinformował,  że  jest  jeden  formalny  wniosek  do 

przegłosowania  i  zwrócił  się  z  zapytaniem do Pani  Mecenas  z  prośbą  o  podanie  prawidłowego 

brzmienie wniosku.

Pani Alina Chełkowska, radca prawny powiedziała, że właściwym będzie użycie słowa „uchylenie” 

a nie „wygaszenie” jak powiedział radny, gdyż Rada ma prawo do uchylania wcześniej podjętych 

uchwał.

W związku z powyższym Przewodniczący przedstawił treść wniosku: „Podjęcie działań w zakresie 

uchylenia uchwał dotyczących współpracy między gminą Greve In Chianti i gminą Leśna.”
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Przystąpiono do przegłosowania wniosku. Wniosek przyjęty został jednogłośnie, przy 13 głosach 

„za”. 

Radny, Pan Edward Gaczkowski   odniósł wrażenie, że miały miejsce podziękowania za akcję zima, 

do  których  to  radny  również  się  dołączył.  Jednak  radny  zauważył  błąd  w  informacji  dot. 

odśnieżania, gdzie pod pozycją spółka wodna istniej kwota 12.000 zł, natomiast wyżej  jest zapis, iż 

spółka ta nie wykonywała zadań.  Radny zasugerował,  że kwota ta  winna znaleźć się pod firmą 

„Rywex”. 

Burmistrz odpowiedziała, że informacja ta dotyczyła odśnieżania w dniu 28 stycznia br., natomiast 

poniżej  jest  wykaz  kosztów  na  podstawie  faktur  od  początku  okresu  odśnieżania  i  dlatego  nie 

wszystkie podmioty występują, gdyż w danym momencie była awaria, jednak wcześniej podmioty te 

pracowały.

Przewodniczący w związku z powyższym zapytał czy firma „Rywex” nie wykonywała żadnych prac 

bądź nie wystawiła żadnej faktury?

Burmistrz  odpowiedziała,  że  nie  podano żadnych kwot,  gdyż są to kwoty wynikające z  umowy 

zawartej na 4 lata i dodatkowe płatności nie są dokonywane na rzecz tej firmy. Jeśli natomiast jest 

taka wola Rady to koszty te zostaną podane. 

Przewodniczący powiedział, że jeśli koszty odśnieżania  mieszczą się w ramach zawartej umowy to 

Przewodniczący uznaje dalszą dyskusję w tym temacie za niecelową.

Burmistrz dodała, że w informacji tej podane są ulice Wyrzyska i Osieka nad Notecią gdzie inne 

podmioty również odśnieżają, gdyż firma „Rywex” nie poradziłaby sobie sama i w związku z tym 

odśnieżanie dokonywane jest przy pomocy wszelkiego sprzętu, aby było jak najlepiej. 

 

17. Zakończenie obrad.

W związku z  wyczerpaniem przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1445 przewodniczący Rady 

zamknął XXXIX Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

.

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                     Przewodniczący Rady

           Aleksandra Brzezińska  Radna, Pani Teresa Pinkowska                 Stefan Rymer

podinsp. ds kadrowych i obsługi rady gminy
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